

Protokół Nr VIII/2007  
z sesji Rady Miejskiej w Sędziszowie  
z dnia 30 maja 2007 roku

Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej Adam Mysiara.  
Powitał wszystkich zebranych. Stwierdził iż obecnych jest 12 radnych co stanowi odpowiednie quorum do podejmowania prawomocnych uchwał.  
Na sekretarza obrad zaproponował radnego Zbigniewa Gładkiego.

Głosowanie

12 głosów – za

Następnie zapytał czy są wnioski do proponowanego porządku obrad?

Pan Burmistrz

- zgłosił wniosek o wprowadzenie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości położonej w Sędziszowie przy ul. Dworcowej.

Pan Przewodniczący

- zaproponował wprowadzenie tej uchwały jako pkt 11 przed uchwałami budżetowymi.

Głosowanie

12 głosów – za

Poddał pod głosowanie porządku obrad sesji wraz z zaproponowaną zmianą (porządek obrad w załączeniu)

Głosowanie

12 głosów – za

**Ad. 2**

Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

Głosowanie

12 głosów – za

**Ad. 3**

Pan Burmistrz przedstawił informację o pracy za okres od ostatniej sesji.

Ponadto poinformował że 9 maja była Komisja Ruchu Drogowego i po przeanalizowaniu wszystkich wniosków uzgodniono co będzie realizowane, przekazał załącznik do protokołu uzgodnień.

**Ad. 4**

Radny Z.Konieczny

- zapytał czy równiarka będzie po zrównywać rozwieszono kruszywo?

Radny Z.Adamski

- Powiat do naszych wniosków tak podchodzi że my zgłaszamy wykonanie prac na drogach a oni deklarują wzmożenie kontroli Policji,

Radny T.Styczeń

- poprosił o zamontowanie progów zwalniających na drodze mierzyn stary, droga jest wąska i jest niebezpiecznie,

- proszę interweniować do Powiatu w sprawie drogi na Zagórze, tam jest tragicznie.

Radny M.Gliwiński

- ponowił prośbę o wzmożenie kontroli na placu targowym w sprawie sprzątnięcia po zakończeniu handlu.

#### Radny Z.Konieczny

- czy możemy administracyjnie zmusić kogoś do wycięcia drzew, dotyczy Klimontowa między posesjami 97 – 99 drzewa zagrażają zabudowaniom,
- drogi powiatowe Klimontów w stronę stawu wyczyścić rów bo na 1 posesję nie ma wjazdu.

#### Radny W.Tabor

- do kiedy jest termin wywozu kruszywa do Gniewięcina?

#### Radny Z.Gładki

- ustawić kierunek k/przejazdu Zagaje Pawłowice – Łowinia – Rynek, bo ludzie nie wiedzą jak dojechać,
- proszę o powiadomienie ZDP że przy drodze powiatowej Pawłowice – Łowinia mają wykoszone pobocza,
- w Gazecie Jędrzejowskiej podano odcinki dróg jakie zostały wykonane w gminach np. Nagłowice 3km.

#### Radny J.Wienczek

- prośba o dowieszenie 2 przyczep ziemi za bloki 15 – 16 na Skarpę,
- zapytał czy są odpowiedzi z Telekomunikacji na nasze pisma jeśli tak to proszę o ksero,
- w Nagłowicach roboty drogowe trwają już 2 miesiące,

#### Pani B.Wójcik

- kiedy będą urządzenia na place zabaw?
- dokończyć remont chodnika między blokami 21 – 26 na Sadach,
- poprosiła o pomoc dla p. Ślęzak działka Nr 533/3 przy ul Przemysłowej nadal jest zalewana,
- czy będzie robione oświetlenie przy ul. Spółdzielczej?

#### Radny J.Strzelec

- mieliśmy poprosić kogoś ze Starostwa i nikogo nie ma,
- podziękował Pani Sekretarz i Panu Chmarukowi radnym powiatowym jako jedynym którzy współpracują , przekazują nasze interpelacje, udzielają nam informacji.
- składałem interpelacje w sprawie wodociągu dla p. Capek, robimy wiele dla miasta uważam, że powinniśmy pomóc ta rodzina się wybudowała gdy już był wodociąg,
- ludzie skarżą się na szybką jazdę Tirów przez wieś, jest niebezpiecznie, prośba o ograniczenie prędkości,
- czy mamy koparkę Ostrówek , koło Pana Rylskiego nie można przejechać dużym sprzętem rolniczym prośba prośba o poszerzenie tego przejazdu.

#### Radny Z.Sobota

- zgłaszałem w Zielonkach założenie 2 dren na drodze do Sielca, Pan Tkaczewski prosił o zakupienie 1 dreny ( on za nią zapłaci) na poszerzenie wjazdu,
- uzupełnić dziury w drodze na Sielec,
- w Borszowicach jest nieużywana rozwalająca się studnia koło przystanku dla dzieci, koniecznie trzeba ją zabezpieczyć.

#### Pan Przewodniczący

- czy remonty cząstkowe na powiatowych już zakończone i kto za to płaci,
- droga od przejazdu do cmentarza miało być utwardzone pobocze i nic nie zostało zrobione,

- ul. Bąkowska k/Kunickiego wycięto żywopłot i powstała dziura która stwarza zabezpieczenie, k/Kowalkowskiego również duża dziura.

Radny S.Łazarski

- zgłaszałem k/Agronomówki dziurę która zagraża kierowcom i nikt się tym nie przejmuje gdy jest to poza miastem, czy jest możliwość żeby ich zmusić do pracy?

Radny Z.Adamski

- przy ul. Partyzantów trzeba zamontować barierkę , barszcz Sosnowskiego prawie kwitnie i nikt nie wycina,
- prace remontowe dróg są beznadziejne,
- wykaszanie poboczy robi się w mieście, malowanie krawężników, nic nie robi się poza miastem,
- zaproszę Burmistrza na godz. 16<sup>00</sup> aby zobaczył jak wygląda przejazd Tirów i na zakręcie koło kościoła jedzie po samym krawężniku bo nie może zakręcić i tam lustro jest konieczne,
- czy będzie uruchomiony kurs BUS- a od Rożnicy,
- zrobić przegląd hydrantów – nieczynne na Cichej, k/Kościoła i Rynek,
- czy będzie lampa na ul. Marianowskiej,
- przepust k/Piątka nadal nie zrobiony,
- parking k/kościół wyciąć krzaki i poszerzyć, wyciąć również z rzeki,
- wydzierzawiliśmy klin na Sosnowcu dla p. Cetera kto ma utrzymywać pozostałą część,
- kiedy będzie dowieziony kamień na ul. Nagłowicką,
- dajemy tyle pieniędzy do dróg powiatowych a jesteśmy na końcu jako gmina.

Radny J.Strzelec

- mamy Komisję Drogownictwa proszę się skontaktować z Komisją w Powiecie i coś zrobić w temacie dróg,
- przy drodze w stronę Mstyczowa jak wycięto drzewo tak zostawiono, to zwykłe niechlujstwo.

Radny Z.Sobota

- poprosić radnych powiatowych na sesję.

Pan Przewodniczący

- radni powiatowi dostają zaproszenia na każdą sesję, na dzisiaj był zaproszony Pan Starosta ale nie mógł dojechać bo mają posiedzenie Zarządu Powiatu.

Radny Z.Adamski

- ponowił wniosek o podcięcie zwisających gałęzi przy ulicach Sportowej i Dworcowej.

Pan Przewodniczący

- przypomniał o wykonaniu przepustu k/ Jupowicza.

**Ad. 5**

Pan Burmistrz

- przedstawił uchwałę w sprawie zmian w Statucie ZUK - w związku z decyzją o powierzeniu w administrowanie naszego zasobu komunalnego.

Głosowanie

12 głosów – za

uchwała Nr VIII/81/2007

**Ad. 6**

Pani H.Barska

- przedstawiła uchwałę w sprawie powierzenia administrowania gminnym zasobem mieszkaniowym dla ZUK w Sędziszowie.

Głosowanie

12 głosów – za

1 głos – wstrzymujący się

uchwała VIII/82/2007

Radny J.Strzelec

- czy my musimy przejmować również budynek przy ul. Spółdzielczej?

**Ad. 7**

Pan Burmistrz

- wszelkie wątpliwości należy zgłaszać , mamy protokół z 1995 roku gdzie my prosimy o zakwaterowanie naszych ludzi i deklarujemy , że jak uregulują stan prawny to my ten zasób przejmujemy. Stanowisko prawne jest takie że musimy przejść bo dadzą sprawę do Sądu i musimy, albo wydzielić działkę pod budynkiem a resztę ok. 40 arów sprzedadzą. My możemy tą działkę wykorzystać pod budownictwo jednorodzinne. Prezes SEFAKO mówi, że buduje 1 blok ale docelowo chciałby ok.100 mieszkań.

Pan J.Strzelec

- czy tartak jest prywatny?

Pan Burmistrz

- tartak jest prywatny.

Pani H.Barska

- przedstawiła uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości zabudowanej położonej w Sędziszowie przy ul. Spółdzielczej Nr 4.

Głosowanie

12 głosów – za

1 głos – wstrzymujący się

uchwała Nr VIII/83/2007

**Ad. 8**

Pan Burmistrz

- przedstawił uchwałę w sprawie zaliczenia ulic do kategorii dróg gminnych oraz ustalenie ich przebiegu.

Głosowanie

13 głosów – za

uchwała Nr VIII/84/2007

**Ad. 9**

Pani Skarbnik

- omówiła potrzebę podjęcia uchwał w celu pokrycia deficytu budżetu. W związku z deficytem w budżecie proponujemy na jego pokrycie obligacje komunalne za kwotę 3.500.000zł, na kwotę 396.198 proponujemy kredyt preferencyjny na projektowanie inwestycji a pozostała kwota 390.000zł będzie pokryta z uwalniających się środków.

Pan S. Łazarski

- co się zmieniło od marca planowany był kredyt a teraz obligacje, jakie są plusy obligacji, dlaczego wcześniej nic nie wiedzieliśmy?

Pani Skarbnik

- obligacje są konkurencyjne dla kredytów bo są tańsze i wiele gmin idzie teraz w obligacje.



11 głosów – za                      uchwała Nr VIII/90/2007  
3) podział 18.000zł z rezerwy budżetowej, dołożono do remontu dachu OSP Swaryszów i oświetlenie ul.Sportowej.

Głosowanie

11 głosów – za                      uchwała Nr VIII/91/2007  
4) rozdział dodatkowych środków z opłat za sprzedaż alkoholu.

Głosowanie

11 głosów – za                      uchwała Nr VIII/92/2007  
5) dotyczy przeniesienia środków z § 6050 na § 6059 w dziale Rolnictwo i łowiectwo.

Głosowanie

11 głosów – za                      uchwała Nr VIII/93/2007

### **Ad. 13**

#### Pan Burmistrz

- udzielił odpowiedzi na interpelacje dla radnych:

T. Styczeń – jestem przeciwny montowaniu progów zwalniających, bo się okaże że wszyscy będą chcieli,

- droga na Zagórze , wiele razy występowaliśmy . Uważam, że powinni również mieszkańcy wystąpić z apelem do ZDP tak jak zrobili mieszkańcy Bugaja gdzie wysłali pismo wraz ze zdjęciami. My w partycypacji dajemy dużo pieniędzy do dróg powiatowych.

M. Śliwiński – będziemy sukcesywnie kontrolować targ i karać mandatami.

Z.Konieczny – nie możemy administracyjnie zmusić do wycinki drzew, musi być porozumienie między stronami, ewentualnie do Sądu,

- sprawę wyczyszczenia rowu w Klimontowie zgłosimy.

W.Tabor – kruszywo wozimy sukcesywnie, musimy wziąć dodatkowego kierowcę do pomocy,

Z.Gładki – powtórzymy wniosek o ustawienie tablic,

- zwrócimy się aby za wycinkę zarośli coś w zamian zrobili.

J.Wieniec – ziemię dowieziemy.

- odpowiedzi z Telekomunikacji są negatywne,

- w Nagłowicach zrobiono duży odcinek drogi powiatowej bo jest jeden odcinek a u nas jest kilka odcinków gdzie w sumie będzie więcej jeśli chodzi o długość.

B.Wójcik – urządzenia zabawowe będą rozstawiane po 15 czerwca,

- uzupełnienie chodnika na Sadach postaramy się zrobić,

- remont schodów na wiadukt, po przetargu na chodniki zobaczymy czy zostaną środki jeśli nie to zaplanujemy na 2008 rok,

- oświetlenie przy Spółdzielczej, liczymy na to że zostaną pieniądze z przetargu i zrobimy.

#### Pan K.Chmaruk

- sprawa p. Ślęzak, jeśli nie będzie możliwości podłączenia do kanalizacji to musimy kopać studnię chłonną.

#### Pan Burmistrz

J. Strzelec – wodociąg do p. Capka nie ma projektu bo nie było chętnych, wodociąg jest do torów. Teraz trzeba zrobić projekt aby objąć więcej chętnych .

#### Pan J. Strzelec

- p. Capek mieszka przed przejazdem 280m.

Pan K.Chmaruk

- musimy się zastanowić czy może to być w formie przyłącza.

Pan Burmistrz

J.Strzelec – zgłosimy Policji sprawę zbyt szybkiej jazdy samochodów .

Z.Sobota – dreny zostaną zamontowane,

- kruszywo dowieziemy,

- rozeznamy sprawę studni w Boruszowicach.

A.Mysiara – za naprawy nawierzchni w 100% płaci Powiat, będziemy interweniować,

- pobocza w stronę starego cmentarza ciągle zgłaszamy,

- dziury na ulicach Bąkowska i Partyzantów zabezpieczymy słupkami,

- przepust k/Jupowicza mieli zrobić.

S.Łazarski – zgłosiliśmy wyrwę przy ul. Dworcowej, odpowiedzieli że będą robić gdy będzie kładziony asfalt.

Z.Adamski – zgłosimy niestaranne wykonywanie remontów cząstkowych,

- jeśli chodzi o wycinki, wykaszania czy malowanie to będzie 13 ludzi do robót publicznych i do tych prac ich wykorzystamy,

- na dziś nie wiemy czy któryś z przewoźników zdecydował się na kurs BUSa,

- hydranty zostaną sprawdzone,

- do lustra w Rynku byli przekonani a teraz się wycofali,

- przepust k/Piątka wyczyścimy

- krzaki przy parkingu zostaną wycięte,

- malowanie pasów robił Powiat, w załączniku do protokołu mamy podane gdzie będą malowane pasy w 2007r.

Pan K.Chmaruk

- zgłosiłem że źle pomalowali bo od razu puścili ruch i zostały starte, Dyrektor Adamek mówił że będą malować jesienią.

Pan Burmistrz

- jeśli nie uda się zrobić chodnika k/kościółka to ujmujemy na 2008r,

- jeśli chodzi o porządkowanie pozostałej części klina na Sosnowcu to jest prośba o pomoc do sołectwa,

- kamień na Nagłowicką zostanie dowieziony.

- jeśli chodzi o prace na drogach powiatowych to robią cyklicznie jeśli w tym roku jesteśmy na końcu jako gmina to w przyszłym roku będziemy pierwsi.

- jeśli chodzi o spotkanie ze Starostą i radnymi powiatowymi to proponuję przygotować się merytorycznie, zebrać wszystkie wnioski i ustalić czego oczekujemy i wtedy zorganizować spotkanie.

**Ad. 14**

Pan Przewodniczący

- odczytał pismo Obwodu Lecznictwa Kolejowego z prośbą o partycypację w kosztach modernizacji aparatu RTG w Przychodni w Sędziszowie, Przekazał do zaopiniowania do Komisji Zdrowia.

Radny T.Styczeń

- skoro Pan Burmistrz twierdzi, że nie będziemy montować progów zwalniających to może ograniczyć prędkość.

Pani Kierownik OPS

- poprosiła aby w robotach publicznych uwzględniać dłużników alimentacyjnych.

Pan Burmistrz

- staramy się to robić.

Pan Przewodniczący

- poprosił o zrobienie chodnika w Rynku przed Dożynkami Powiatowymi.

Radny Z.Adamski

- proponuję aby w trakcie odpowiedzi Burmistrza uzupełniać swoje wnioski, wtedy wszystko wyjaśnimy i nie będziemy wracać do tematu.

Radny J.Strzelec

- albo zastosujemy odpowiedzi na piśmie.

- przystanki miały być na Mstyczów i Przełaj, jeśli do Przełaja trzeba pozwolenie to ustawić w Mstyczowie a tamten w późniejszym terminie,

- sprawa budynku po Tartaku, pamiętam jak POLIMEX za marne pieniądze kazał się pozbyć hotelu, uważam że w 1995r popełniony był błąd. Radom pozbywa się tego co zbyteczne, można sprzedać działkę ale z tym blokiem,

- czy ktoś pilnuje pracowników interwencyjnych czy faktycznie wykonują prace zlecone,

- uruchamianie rezerwy budżetowej, są różne kataklizmy powinniśmy mieć pieniądze w zapasie,

- Komisja Rolnictwa przy wniosku o zatrudnieniu pracownika w ref. Rolnictwa miała na myśli Piotra Paleczka, on się sprawdził rolnicy byli z niego zadowoleni, p. Włodarczyk nie pracuje i jest wolne miejsce.

Radny Z.Konieczny

- dowożone jest kruszywo czy będzie rozgarnywane równiarką,

- przetarg na drogi gminne ogłoszony, w Klimontówku usunięto drzewa ale zostały pniaki gdy będą usuwane może zostać uszkodzony dom, który jest obok – proszę o wizję lokalną na miejscu,

- czy będzie budowany wodociąg Podsadek Mstyczów, ludzie nie wiedzą czy kopać studnie a czy czekać, może oddzielić Podsadek i robić etapami a Mstyczów później.

Radny W.Tabor

- czy w czerwcu będzie dowiezione kruszywo do Gniewięcina?

Pan K.Chmaruk

- na dziś nie wiem kiedy, to zależy od tego czy będzie 2 kierowców w ZUK i dodatkowy transport. Do przywiezienia mamy 800t szlaki i 2800t kruszywa , na dziś są za małe moce przerobowe.

Radny Z.Adamski

- kupiliśmy samochód i jest niewykorzystany , trzeba zatrudnić drugiego kierowcę.

Pan K.Chmaruk

- odbieram to tak, że jest to złośliwość z naszej strony, proszę sprawdzić dokumenty. Rozwiązaniem jest 2 kierowców w ZUK plus dodatkowy transport.

Radny Z.Adamski

- zapytał czy Marianowska będzie oświetlona?

Radny S.Łazarski

- są 4 grupy poruszanych spraw drogi, place, oświetlenie i woda, dojdźmy do porozumienia. Jest Komisja Drogownictwa niech usystematyzuje te sprawy, w małym gronie łatwiej się porozumieć. To samo w innych tematach np. oświata, są Komisje niech wreszcie zaczną się zajmować wypracowaniem rozwiązań, bo na wspólnym



posiedzeniu nie jesteśmy w stanie wszystkim się zająć. Chodzi mi o podniesienie rangi Komisji stałych.

Radny J.Strzelec

- Panu Burmistrzowi niezręcznie jest wyjść z propozycją reformy w oświacie ale my możemy zaproponować, wtedy znajdziemy pieniądze zobaczymy ile dokładamy do oświaty.

Radny S.Łazarski

- radny powinien wiedzieć dokładniej o pewnych tematach, bo ostatnio zaskoczony byłem gdy mieszkańcy napadli na mnie że łączymy klasy itp. Chcę przynajmniej mieć zarys informacji.

Radna B.Wójcik

- zapytała czy p.Ślęzak otrzyma odpowiedź na piśmie?

Pan K.Chmaruk

- w najbliższym czasie zostanie wybrane rozwiązanie techniczne.

Radna B.Wójcik

- czy jeśli będą pieniądze to barierka przy zejściu z wiaduktu będzie priorytetem, jest tam niebezpiecznie.

Pan Burmistrz

- nie mogę odpowiadać za Zarząd Powiatu, mogę zadeklarować że gdy Rada zaakceptuje to w 2008r ujmie w zadaniach przy partycypacji z Powiatem.

Radny T.Styczeń

- w odpowiedziach na interpelacje powinna być możliwość doprecyzowania swojego wniosku aby nie było niedomówień.

Radny Z.Sobota

- proponuje połączyć interpelacje i wolne wnioski, a drugi pkt.odpowiedzi i dyskusja.

Pan Przewodniczący

- tak nie może być, Burmistrz musi mieć czas na przygotowanie odpowiedzi.

Radny Z.Sobota

- pytaliśmy pracowników na wysypisku na ile lat wystarczy, p. Jołda powiedział że szybko się zapełni,

- duże koszty są utrzymania schroniska, czy to prawda że tam są szczenięta.

Dyrektor ZUK

- pracownik nie może udzielać informacji bo nie wie, wysypisko wystarczy jeszcze na co najmniej 15 lat. Przedstawił dane dotyczące ilości przywożonych odpadów od 1995 roku, z których wynika że jest tendencja spadkowa. Zgodnie z instrukcją prowadzenia wysypiska musi być warstwowanie, każda warstwa musi być przysypana ziemią. Teraz rozpoczynamy II warstę za 4 – 5lat znów przysypimy, na dziś nie ma nawet 40% wykorzystania.

- schronisko jest drugim legalnym w województwie Świętokrzyskim, podlega kontroli weterynaryjnej i ds. higieny biologicznej, kontrolowane jest co ½ roku. Nasze jest lepsze od tego w Dyminach. U nas nie sprzedajemy psów, wydajemy za darmo, zdarza się że musimy przyjąć szcenną sukę i stąd szczenięta.

Radny J.Strzelec

- zapytał czy będą sprawozdania z kontroli prowadzonej przez Komisję Rewizyjną.

Radny W.Tabor

- jeśli jest takie żądanie to nie widzę przeszkód, ale w każdej chwili można się zapoznać w biurze rady z protokołami kontroli.

#### Radny Z.Adamski

- mieszkańcy Sosnowca twierdzą że za dzierżawę klina powinno się wymagać od dzierżawcy utrzymania porządku a jeśli gmina pobiera pieniądze to niech sprząta,
- sprawa wykaszania rowów przy drogach powiatowych na Sosnowcu ok.500m jest przy naszej działce, dawniej ja kosiłem ale już nie będę.
- ludzie pytają czy kąpielisko zostało oficjalnie otwarte, powiedziałem że nie wiem jak ja wyglądam gdy nie wiem co odpowiedzieć,
- ul. Cicha zarośnięty rów, kto go ma utrzymywać,
- kiedy będzie ogrodzony plac zabaw w rynku.

#### Pan K.Chmaruk

- 2 tygodnie temu SANEPID pobrał wodę do badania, wynik był pozytywny, pobrano ponownie ale żeby było oficjalnie otwarte musi przyjechać Pan Faryna. Nie mamy ratowników Gajos i Stawski są młodszymi ratownikami, Dewoński kończy kurs sternika i będzie starszym ratownikiem wtedy będzie można z nimi podpisać umowy.

#### Pan Przewodniczący

- a co gdy nie będzie chętnych ratowników.

#### Radny Z.Gładki

- osoby które na targu handlują płodami rolnymi proszą aby dla nich przeznaczyć trochę więcej miejsca.

#### Pan Burmistrz

- w sprawie dłużników alimentacyjnych będziemy przygotowywać wykazy jeśli odmówią podjęcia pracy,
- o chodnik w Rynku poprosimy aby zrobili przed Dożynkami,
- jeśli przejmemy budynek po Tartaku to możemy zrobić z nim co chcemy, proponujemy ludziom wykup i wydzielimy pozostałą działkę, to co z naszej strony pomożemy,
- nadzór na pracownikami musi mieć ZUK,
- rezerwę zostawić – Komisja Budżetowa może o tym decydować,
- na stanowisko w Ref. Rolnictwa był Konkurs p.Paleczek nie przystąpił też go wysoko oceniam i mówiłem żeby startował. Jeśli będzie taka potrzeba to ogłosimy konkurs.
- będziemy się starali o dofinansowanie wodociągu z PAOW jeśli się nie uda pozyskać środków w ciągu 2 lat to musimy zacząć robić etapami,
- temat oświata wiele osób mówi o reformie, możemy usiąść i przedstawić dokumenty, analizy. Jest nieracjonalność w finansowaniu oświaty SP NR 1 duża szkoła i dokładamy, jedynie Pawłowice się utrzymują . Na utrzymanie samorządów przeszło wiele zadań bez środków. W 2003 roku określiłem ogólne standardy i staramy się tego trzymać, nawet w Kuratorium to się spodobało. Zgłaszajcie uwagi a my staramy się jak najwięcej robić ale proszę na bazie racjonalności,
- segregację odpadów prowadzi Pan Cieślak, jesteśmy na etapie dalszego wprowadzania,
- utrzymanie klina, będę rozmawiał z mieszkańcami może ktoś się zgodzi, możemy nawet coś zapłacić,
- plac zabaw będzie ogrodzony,

